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JEGYZŐKÖNYV 

a 2012. február 15-i kibővített elnökségi ülésről 
 
 

A GTTSZ kibővített elnökségi ülését 2012. február 15-én, a Belügyminisztérium I. emelet 

133. tárgyalójában tartotta meg. 

 

A kibővített elnökségi ülés házigazdája és levezető elnöke Valenta László úr, a GTTSZ 

elnöke volt. 

 

A kibővített elnökségi ülés napirendje volt: 

 Kötetlen beszélgetés a GTTSZ helyzetéről, időszerű feladatairól 
 

Valenta László elnök úr bejelentette, hogy a kibővített elnökségi ülés határozatképes, és a 

napirendet a jelenlévők egyhangúlag elfogadták. 

A kötetlen beszélgetés keretében az elnök úr felhívta a figyelmet a Dr. Tóth János főtitkár 

úr által előterjesztett írásos vitaindító dokumentumra, és kérte a résztvevők egyetértését, 

illetve a szóbeli kiegészítést és javaslatokat a 2012. I. féléves munkaprogram összeállítása 

céljából. 

A megbeszélés keretében, a vitában a jelenlévők konstruktívan vettek részt és azt javasolták, 

hogy a Szövetség folytassa a több éve sikeres „Hogyan tovább Magyarország az Európai 

Unióban” című előadás- és vitasorozatát.  

 

Újszerű, különösen a civil szervezetek és az állami szervek közötti kapcsolatokat érintő 

gondolatokat tartalmazott Valenta László elnök úrnak a Szövetség tartalmi munkájával 

kapcsolatos több javaslata. Ezt követte Dr. Soós Tibor főtitkárhelyettes úr tájékoztatása az új 

civil törvényről, aki felhívta a figyelmet a GTTSZ jövőbeni tevékenységének 

megerősítésének, összefogottságának és kapcsolatrendszerünk újraszervezésének 

szükségességére. Megjegyezte, hogy a GTTSZ legújabb Alapszabálya, amit a Közgyűlés 

2010. decemberében már módosított, majd a 2011. év novemberi közgyűlésen - az öt évre 

szóló személyi változásokkal, választásokkal - elfogadott, együttesen már tartalmazza az új 

civil törvény által támasztott  követelményeket is, megfelel az új kihívásoknak. A benyújtott 

Alapszabályt és a személyi változtatásokat a Fővárosi Törvényszék módosítási igény nélkül 

elfogadta.  

 

Dr. Tóth János főtitkár úr az írásos előterjesztését szóban is kiegészítette. Többek között 

elmondta, hogy a Tisztújító Közgyűlés a GTTSZ elmúlt öt éves munkáját pozitívan ítélte 

meg. A további munka során, a program elkészítésekor különösen figyelembe kell venni a 

Szövetség tartalmi munkájával, szervezeti életével, munkastílusával, munkamódszerével és a 

működéssel kapcsolatosan az ország jelenlegi helyzetét, az egyesületekkel szemben támasztott 

törvényi követelményeket.  

A Szövetségre mindez úgy vonatkoztatható, hogy azokat az eddigi célokat, melyeket az 

Alapszabály rögzít - benne a közhasznúsági fokozat megtartásával kapcsolatos tenni-valókat  

- úgy kell megvalósítani, hogy a Szövetség tisztségviselői legyenek az eddiginél 

kezdeményezőbbek közvetlen környezetükben is, s ha lehetséges, akkor országosan is 

képviseljék a Szövetséget. Aktívan és konkrétan vegyenek részt az egyéni és jogi tagság 

szervezésében, a működéshez szükséges anyagi, személyi és tárgyi feltételek 

megteremtésében (pl. új irodahelyiség). A döntés-előkészítő, döntéshozó és végrehajtó 

szervek vezetőivel való kapcsolatépítésben önállóan dolgozzanak, támogassák a civil szakmai 

társadalmi szervekkel eddig kialakított jó kapcsolatok erősítését és az együttműködést.  
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Vegyenek részt a GTTSZ elnöksége által jóváhagyott országos és megyei tagozatok, 

bizottságok munkájában, tevékenységében és vállaljanak tisztséget azokban. 

A Szövetség örül annak, hogy céljai, feladatai ellátásában a döntéseket előkészítő és 

döntéshozó szervezetek (kormány, parlament, cégek, vállalatok) egyre inkább igénylik a civil 

társadalmi szervezetben rejlő szellemi erőt, támogatást.  

Példaként megemlítette Szászfalvi László közigazgatási és igazságügyi államtitkár úrnak 

a GTTSZ főtitkárához írott levelét, melyben hangsúlyozza: „Meggyőzőnek tartom a 

mellékletként megküldött bőséges informatív leírást, illetve szemléltető anyagot, amely 

részletesen beszámol szervezetük tevékenységéről. Eddigi munkájukat megköszönve remélem, 

hogy a továbbiakban is megmarad jó kapcsolatunk, és együttműködünk társadalmunk jobbá 

tétele érdekében végzett munkánk során.” 

A főtitkár úr javasolta, hogy a féléves, éves munkaprogram a GTTSZ egész 

tevékenységében figyelembe kell venni továbbá Dr. Ginsztler János, Dr. Kaposvári Bertalan, 

Dr. Kopátsy Sándor, Dr. Sárközy Tamás és Várkonyi Csaba (írásban megküldött) 

elnökhelyettes urak, Dr. Gál István, Kékesi Márton, Dr. Lentner Csaba, Pados László, 

Várkonyi Sándorné főtitkárhelyettes urak és asszony, és Lengyel Tibor ellenőrző bizottsági 

elnök úr javaslatait. 

 

Dr. Tóth János az összefoglalójában kiemelte még, hogy a GTTSZ küldetése a fiatalok – 

elsősorban egyetemisták, főiskolások és a pályakezdő felsőfokú végzettségűek bevonása 

is a Szövetség munkájába a „tapasztalt korúak” mellé. Az eddigi eredményes, de az utóbbi 

egy-két évben háttérbe szorult tudományterületeket illetően és a tudományos eredmények 

gyakorlati hasznosítása során a Szövetségnek a vidék és azon belül a mezőgazdaság 

irányában is fordulatot kell végrehajtania. Javasolta, hogy a májusi beszámoló közgyűléséig 

alakítson ki az Elnökség egy, a mezőgazdasági területtel foglalkozó elnökségi 

munkacsoportot, s a megelőző időszakban színvonalasan dolgozó agrár tagozat 

megújításával, erőteljesebb nyitást javasolt pl. a meglévő keszthelyi és egyéb egyetemi 

kapcsolatok mellett a Gödöllői Egyetem irányában is, természetesen a felsőoktatási 

átszervezésekre figyelemmel. Felkarolni javasolta Dr. Soós Tibor azon indítványát is, 

amelyben a főtitkárhelyettes szükségesnek ítélte az általa színvonalas munkájáért becsült 

Agrárgazdasági Kutató Intézettel, annak főigazgatójával, Dr. Kapronczai Istvánnal is 

felvenni a kapcsolatot. Az agrár területen így megvalósulhatna az oktatás, a tudomány és a 

gyakorlat egyfajta szimbiózisa a GTTSZ keretei között. Az ősz folyamán pedig célszerű 

lehet a néhány napon belül kinevezésre kerülő új Vidékfejlesztési Minisztérium-i államtitkár 

felkérése egy előadás megtartására. A GTTSz-nek általában is célszerű fordulnia a vidék és a 

gyakorlati szakemberek, a cégvezetők irányába is, az elméleti tudományos eredmények 

gyakorlati hasznosíthatóságának és a helyi tapasztalatok elterjesztése, s azok átvétele 

érdekében, amely – nem mellesleg - a GTTSz munkája további felértékelődését is 

eredményezné. 

  

A GTTSZ Elnöksége a javaslatok figyelembevételével a 2012. I. félévében a következő 

konferenciákat, témákat tervezi megszervezni, amennyiben az anyagi feltételeket biztosítani 

tudja: 

 A „Mindennapi pénzügyeink” című konferencia-sorozat folytatása március, április 

hónapokban a Pécsi Tudományegyetemen és Debrecenben, vagy Veszprémben; 

  „A NATO és Oroszország viszonya” című konferencia megrendezése a 

Külügyminisztérium és az Orosz Föderáció Nagykövetségével egyeztetve Budapesten 

– április 23.; 

 A „Jog, gazdaság, erkölcs” címmel szakmai fórum megrendezése Budapesten, április 

hónapban; 
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 A több mint egy évtizede rendszeresített országos tavaszi energiakonferencia 

megrendezése „Mire lesz energiánk? A fenntartható energia kérdései” címmel – 

Budapesten, május 9.; 

 Konferencia, majd ezt követően GTTSZ Közgyűlés – május 24. 

Az eddigi gyakorlatnak megfelelően délelőtt az országos konferencia (szakmai fórum) 

megrendezése, tájékoztató előadás tartása a Szövetséggel együttműködő civil szakmai 

társadalmi szervezetek képviselőinek részvételével. Konferencia tervezett címe: 

„Hogyan tovább rendvédelem?” Előadó: Dr. Pintér Sándor belügyminiszter 

A konferencia után a GTTSZ Közgyűlésének megrendezése, tájékoztató a végzett 

munkáról és a közhasznúsági jelentés vitája, elfogadása 

 

A kibővített elnökségi ülésen további javaslatok is elhangzottak, melyeket az I., vagy a II. 

félévben a lehetőségek figyelembevételével kíván megrendezni: 

 Külkereskedelmi témájú konferencia 

Tervezett előadó: Dr. Nagy Róza, a Nemzetgazdasági Minisztérium közigazgatási 

államtitkára 

 Honvédelmi témájú konferencia 

Tervezett előadó: Márki Gábor, a Honvédelmi Minisztérium védelemgazdaságért 

felelős helyettes államtitkára 

 Büntetés-végrehajtás témájú konferencia 

Tervezett előadó: Varga Valéria bv. vezérőrnagy asszony 

 Adatvédelem témájú konferencia 

 Elektronikus közigazgatás témájú konferencia 

Tervezett előadó: Jenei Zoltán, a Közigazgatási és Elektronikus Közszolgáltatások 

Központi Hivatalának (KEK KH) elnökhelyettese 

 Ellenőrzés témájú konferencia 

Tervezett előadók: Domokos László, az Állami Számvevőszék elnöke és Dr. Gaál 

Szabolcs Barna, a Kormányzati Ellenőrzési Hivatal elnöke 

 Közlekedés témájú konferencia 

Tervezett előadó: Dr. Völner Pál, a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium államtitkára, 

vagy Dr. Fónagy János államtitkár 

 Nehézségek és előrelépési lehetőségek az agrárgazdaságban  

Tervezett előadó: az VM államtitkára 

 Gazdasági – Társadalom- és szociál-politikai vitafórum megrendezése 

 Országos őszi energiakonferencia megrendezése 

 

Várkonyi Csaba úr levélben felajánlotta, hogy személy szerint is néhány konkrét terület van, 

ahol rövid- és hosszú távon is segítséget tud nyújtani, kapcsolatokat létrehozni, aktivizálni: 

 Külföldi politikai-gazdasági kapcsolatok terén (Románia, Svájc, esetleg Szerbia) 

 Szakmai területen: környezetvédelem, megújuló energiák, hulladékkezelés 

 Finanszírozás, befektetés – kockázati tőke lehetőségei, problémái, jogi-gazdasági 

környezetben – Centrál csoport Varga Zoltán elnök-vezérigazgató úr, stb. 

 

Várkonyi Sándorné asszony többek között javasolta, hogy egyes konferenciákat 

akkreditáltatni kellene (rendezvényenként kb. 30ezer forint), ezáltal ösztönözve lennének az 

egyetemi hallgatók a GTTSZ egyéni tagságába történő belépésre. 

 

Lengyel Tibor úr felajánlotta a GTTSZ tagjai részére a Magyar Könyvelők Országos 

Egyesületének  szakmai újságát, a Könyvvitelt. 
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Sárközy Tamás professzor úr hozzászólásában hangsúlyozta, hogy a GTTSZ 

tevékenységénél, működésénél, anyagi helyzeténél fogva civil szakmai társadalmi szervezet, 

és javasolta, hogy a Magyar Jogász Egylettel, melynek ő az elnöke, a jövőben együttes 

konferenciát, illetve rendezvényt is tarthatnának. 

 

A résztvevők javaslatai között elhangzott az is, hogy mielőbb meg kell kezdeni az új 

tisztségviselőknek a tagozatok munkájának megindítását, a régiókban, a bizottságokban a 

tagság és a tisztségviselők együttműködésével induljon meg a munka újraszervezése, s 

célszerű lehet az is, hogy legyenek szóvivőik, akik a nyilvánosság előtt és a 

kapcsolatrendszerben rendszeresen tájékoztatják a tagozatok tevékenységéről az illetékes 

állami és önkormányzati szakembereket, más civil szervezeteket és a gazdasági társaságokat, 

a széles  közvéleményt. 

 

Valenta László elnök úr javaslatára a kibővített elnökségi ülés munkaprogramjaként 

egyhangúlag elfogadta az írásos előterjesztést és a szóbeli kiegészítéseket, javaslatokat. 

 
 

Kmf. 

 

 

 

 

………………………………………   …………………………………. 

              Valenta  László      Dr. Tóth János 

                    elnök                         főtitkár 

 

Hitelesítők: 

 

 

 

             ………………………………….                         ………………………………… 

                       Dr. Gál István                             Zemplényi Zoltán 

                      főtitkárhelyettes           Ellenőrző Bizottság tagja 

 

Jegyzőkönyvvezető: 

 

 

 

         …………………….. 

               Elek Zsuzsa 

főtitkárhelyettes, titkárságvezető 


